

【新聞稿 – 即時發佈】

香港建築師學會 2024 年周年晚宴 暨 2024 年獎頒獎典禮 得獎名單 – 建築群星閃耀時

(香港·2024年11月7日) - 香港建築師學會 (HKIA) 於昨晚假香港會議展覽中心會議廳,舉行了備受期待的2024年周年晚宴暨2024年獎頒獎典禮·筵開50席款待約600名賓客。今年盛會以「建築群星閃耀時」為主題,匯聚香港建築界翹楚,一同慶祝本地建築界的成就、卓越和創新。

晚宴由香港特別行政區政府房屋局局長何永賢女士 JP 擔任主禮嘉賓,同時吸引了政府高級官員、中聯辦代表、立法會議員、建築業界翹楚以及一眾香港建築師學會會員、社會賢達及其他知名人士出席。周年晚宴同時慶祝學會成立 68 週年,重申其對促進建築卓越和專業發展的承諾。

香港建築師學會會長陳澤斌建築師在致辭時表示:「『建築群星閃耀時』這一主題詮釋了香港建築師的願景和耀眼創意,我們將繼續創造出旣能滿足功能需要,又能啟發人心的空間,為香港以及其他地區創造優質的建築設計。儘管面對全球及本地挑戰,我們將致力於提升專業水平,加強國際競爭力,並通過卓越的建築作品以及建築展覽向世界說好香港的故事。」

2024 年獎 表彰卓越建築 致敬終身成就與新晉人才

擁有 59 年歷史的香港建築師學會年度年獎是香港最具聲望的建築獎項, 旨在表彰具創新性、可持續性及社會影響力的建築項目。今年的評審歷經四位知名評委的兩輪嚴格評選, 最終向 45 個傑出項目頒發了 54 個獎項, 充分展現了香港建築界的多樣性和創意。完整的得獎名單 詳列於附件。晚宴亦頒發了兩項特別獎項,以表彰個人在建築領域的傑出貢獻:

- 『2024 年香港建築師學會金獎』頒發予嚴迅奇建築師 BBS, JP·以表彰其在香港及國際 間對建築界的重大貢獻。嚴建築師憑藉其極富遠見的設計,影響了多個城市的天際線, 代表作包括香港特別行政區政府總部、國際金融中心及香港故宮文化博物館等。他的作品屬獲國際殊榮,彰顯出他在建築領域中的持久影響力。
- 『2023 年青年建築師獎』, 此獎項專為 35 歲或以下的年輕建築師而設, 表彰其出色的才華和對建築專業的投入。今年的得獎者為林灝泓建築師。

除了表彰香港建築師的專業、創新思維外,這個萬眾矚目的盛會提供了一個獨特機會,呈現由香港建築師學會會員帶來的舞龍表演,象徵著建築行業的團結和韌性。此外,建築師兼主音陳維諾 (Van) 帶領其樂隊 Nowhere Boys,現場表演為本次晚宴特別創作的全新原創歌曲《INTJ》,並由建築師陳雅妍填詞,歌曲靈感源自建築師的獨特創造力與多樣性,為當晚的慶祝活動增添色彩。

www.hkia.net

香港銅鑼灣希慎道1號19樓

19/F One Hysan Avenue Causeway Bay Hong Kong:

T: +852 2511 6323:

F: +852 2519 6011 / +852 2519 3364

E : hkiasec@hkia.org.hk:::::

香港建築師學會服務有限公司北京代表處

北京市西城區白廣路4、6號8幢三層326:

T/F: +86 10 6357 8389:::E: hkiabjo-sec@hkia.net

The Hong Kong ::::::Institute of Architects 香港建築師學會 ::::::



此外,全部由香港建築師學會會員,包括候任會長組成的舞龍隊,在晚宴中獻出既富中國傳統特色,又能展現出建築師的活力的舞龍表演。

欲了解更多有關香港建築師學會 及 香港建築師學會年度年獎 的資訊,請瀏覽 www.hkia.net。

傳媒查詢:

香港建築師學會 活動秘書處

張小姐

電話:(852)5349-4042

電郵: stephaniechung@hkia.org.hk



[Immediate Release]

The Hong Kong Institute of Architects ("HKIA") Annual Dinner cum Annual Awards Presentation 2024 Results Announcement – Stellar Moments of Architecture

(Hong Kong, 7 November 2024) – The Hong Kong Institute of Architects (HKIA) hosted its much-anticipated 2024 Annual Dinner cum Annual Awards Presentation 2024 last night at the Convention Hall of the Hong Kong Convention and Exhibition Centre. With 50 tables and an attendance of approximately 600 guests, this year's event was themed "Stellar Moments of Architecture", gathering luminaries from Hong Kong's architectural community to celebrate the achievements, excellence, and innovation in local architecture.

The Guest of Honour, Ms. HO Wing-yin, Winnie, JP, Secretary for Housing of the Hong Kong SAR Government, joined the evening's distinguished guests, which included senior government officials, representatives from the Central Liaison Office, Legislative Council members, architectural practice executives, HKIA members, and other distinguished guests. The Annual Dinner also marked HKIA's 68th anniversary, reaffirming its commitment to promoting architectural excellence and professional growth.

HKIA President, Ar. Benny Chan, in his opening remarks, expressed: "The theme 'Stellar Moments of Architecture' perfectly captures the vision and resilience of our profession. We remain dedicated to creating spaces that are functional and inspiring, contributing to Hong Kong and beyond. Despite global and local challenges, we are committed to advancing our profession, enhancing international competitiveness, and telling Hong Kong's story through world-class architecture."

Annual Awards - Celebrating Excellence in Architecture Honouring Lifetime Achievement and Emerging Talent

With a 59-year legacy, the HKIA Annual Awards is Hong Kong's most prestigious architectural accolade, recognizing projects that embody innovation, sustainability, and social impact. This year, after two rigorous rounds of assessment by a panel of four distinguished jurors, a total of 54 awards were presented to 45 outstanding projects, showcasing the diversity and creativity of Hong Kong's architectural field. **The full list of award recipients is attached in the appendix.** The evening also included the presentation of two special awards, paying tribute to individual accomplishments within the architectural field:

The Hong Kong ::::::Institute of Architects 香港建築師學會 ::::::::



- "HKIA Gold Medal 2024" is awarded to Ar. Rocco YIM Sen Kee, BBS, JP, in recognition
 of his substantial contributions to both Hong Kong's architecture and the international
 architectural community. With a visionary approach, Ar. YIM has shaped the skylines of
 major cities with landmark projects such as the HKSAR Government Headquarters, the
 IFC, and the Hong Kong Palace Museum, solidifying his enduring influence in the field.
- "Young Architect Award 2023", dedicated to recognizing architects aged 35 or below for their talent and commitment to the profession, was presented to Ar. LAM Ho Wang Owen.

In addition to recognizing professional excellence and innovative thinking, this highly anticipated event provided a unique opportunity to showcase the talents of HKIA members through a traditional Dragon Dance performance, symbolizing unity and resilience within the architecture profession. Additionally, architect and lead vocalist Van Chan, with his band Nowhere Boys, performed the newly composed original song "INTJ" for the event, with lyrics written by architect Ar. Amy Chan. Inspired by the creativity and versatility that define architects, the song added a memorable highlight to the evening's celebrations.

Additionally, the dragon dance team, composed entirely of HKIA members, including the incoming president, will present a performance during the dinner. This act is rich in traditional Chinese elements and showcases the vitality of our architects.

For more information about HKIA and the HKIA Annual Awards, please visit www.hkia.net.

Media Inquiries:

HKIA Event Secretariat Ms. Cheung

Tel: +852 5349-4042

Email: stephaniechung@hkia.org.hk